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PROTOKÓŁ NR XLIX/2010  

z XLIX sesji RADY MIASTA GDA ŃSKA, 

która odbyła si ę w dniu 27 maja 2010 roku 

w sali obrad Nowego Ratusza w Gda ńsku 

ul. Wały Jagiello ńskie 1 
 
 
Początek obrad godz. 9.00 
Na stan 34 radnych w sesji udział wzięło 34 radnych. 
 
(Lista obecności stanowi załącznik nr 1  do niniejszego protokołu) 
 
 

PUNKT 1 
 

SPRAWY REGULAMINOWE 
 
 
 
Pan BOGDAN OLESZEK Przewodnicz ący Rady Miasta  
otworzył i przewodniczył obradom sesji Rady Miasta Gdańska 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska 
Proszę Państwa, witam bardzo serdecznie wszystkich na dzisiejszej 
sesji. 49 sesji Rady Miasta Gdańska. Ja chciałbym równieŜ bardzo 
serdecznie powitać naszych gości, a są to przedstawiciele sportu. Jest 
Pan z nami, Pan Ryszard Sobczak i Cezary Siess wielokrotni medaliści 
olimpijscy, bardzo serdecznie witamy. Są to działacze, naszego 
sztandarowego klubu w końcu, szermierczego w Gdańsku takŜe 
Ŝyczymy wiele sukcesów. Organizatorzy wielu imprez z szermierką. Są 
to bardzo znaczące imprezy promujące nasze miasto, takŜe za chwilę 
udzielę im głosu. Ale z nami są równieŜ mistrzowie Polski siódemek                  
w rugby jest z nami Pan prezes Bogdan Jancen, wiceprezes Czachorski, 
trenerzy Kacała i Marek Płonka, bardzo serdecznie wszystkich tu 
rugbistów witamy równieŜ. Bardzo proszę szermierzy Pana Ryszarda 
Sobczaka i Cezarego Siess o zabranie głosu, bardzo proszę.  
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14. przyj ęcie Programu Ochrony Środowiska dla Miasta Gda ńska 
201 z uwzgl ędnieniem perspektywy 2012-2014, którego cz ęść 
stanowi Plan Gospodarki Odpadami dla Miasta Gda ńska 2011 
(druk 1437) 

 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska 
Druk 1437 z autopoprawką, referuje Pan dyrektor Maciej Lorek. 

 
MACIEJ LOREK – Dyrektor Wydziału Środowiska  
Przedstawił projekt uchwały nr 1437 zgodnie z załączonym 
uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska 
Opiniowała ten projekt Komisja Rozwoju Przestrzennego opiniowała 
pozytywnie. Pan Radny Krystian Kaczmarek. 
 
Radny KRYSTIAN KACZMAREK  
Wysoka rado, Panie Przewodniczący i Panie dyrektorze. Chciałem się 
dowiedzieć dlaczego są takie róŜnice w wykazaniu kwot finansowania. 
Chodzi mi o stronę 112 jest wykazane, Ŝe nakłady razem wynoszą           
55 000 000  jeŜeli się sumuje lata 2009-2014 wychodzi o połowę mniej 
wynikało by z tego, Ŝe około 30 000 000 wydano w roku 2008, co jest 
trochę dziwne, bo takiej kwoty nie pamiętamy. Druga sprawa jeŜeli 
chodzi o stronę 115 jest napisane w tabeli źródła finansowania są 
podane gminne i powiatowe fundusze ochrony środowiska w roku 2010 - 
2011. Wszyscy wiemy, Ŝe od 1 stycznia gminny powiatowy fundusz 
został zlikwidowany, jego nie ma. TakŜe to są prawdopodobnie drobne 
usterki które by trzeba było poprawić, W ogóle jeŜeli chodzi o sam 
program no to mi się bardzo podoba. Chciałbym Ŝeby nasza władza 
Miejska chciała wdraŜać to w praktyce bo częściowo obserwujemy te 
działania troszkę inne. Przypomnę między innymi, Ŝe są próby 
zabudowania pasa nadmorskiego. Pasa, który powinien być chroniony, 
równieŜ blisko są tam tereny ujęć wodnych które powinny być chronione. 
Jest równieŜ, juŜ decyzja zapadła o nowym planie w okolicy parku 
Oliwskiego. Gdzie przy parku Oliwskim tereny zielone przez kilkadziesiąt 
lat były przeznaczone pod ewentualne poszerzenie parku, zostały 
przeznaczone rok temu czy półtora roku temu na zabudowę 
mieszkaniową. RównieŜ są podejmowane próby niszczenia uŜytków 
leśnych i przeznaczania jej pod zabudowę mieszkaniową na przykład na 
Ujeścisku góra Kozacza lub inne inwestycje na przykład wyspa 
Sobieszewska. TakŜe chciałbym Ŝeby Miasto, władze Miasta wzięły 
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sobie ten program bardzo do serca i Ŝeby jednak tą ochronę środowiska 
w praktyce po prostu wdraŜały. Dziękuję bardzo.     
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska 
Dziękuje bardzo, Pan Radny Grabski. 
 
Radny STEFAN GRABSKI  
Panie Przewodniczący, Panie dyrektorze. Ja juŜ to co mówił Pan Radny 
Kaczmarek zwróciłem uwagę badając przeglądając zapisy o tych 
promocjach i inwestycji wykorzystujące źródła energii odnawialnej. No to 
juŜ wiemy od Pana dyrektora ale chciałem radnym zwrócić uwagę Ŝe 
prawo się na tyle zmieniło Ŝe my jako radni nie moŜemy juŜ współ 
finansować tak? Nie moŜemy pomagać tym mieszkańcom którzy chcieli 
by  montować pompy ciepła, kolektory. TakŜe Pan dyrektor wie to moŜe 
nam powie co się zmieniło w prawie bo podobno w innych gminach 
jednak takie programy istnieją. No te tabelki o których mówił Pan Radny 
Kaczmarek, rzeczywiście tam jest róŜnica około 30 000 000 jeŜeli chodzi 
o park, tak? Pani która referowała Komisji Rozwoju Przestrzennego 
miała powiedzieć nam skąd te pomyłki się wzięły bo to jest kilka rubryk 
tak znacznie się róŜniących. Dziękuję bardzo    
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska 
Dziękuję bardzo, Panie dyrektorze bardzo proszę o odpowiedzi bo tam 
były pytania.   
 
MACIEJ LOREK – Dyrektor Wydziału Środowiska  
JuŜ odpowiadam, jeśli chodzi o kwestie ochrony strefy nadmorskiej czy 
lasów faktycznie jest to bardzo waŜny aspekt z tego powodu jest ujęcia 
strefy pośredniej. Ujęcia Czarny Dwór i Zaspa i to jest respektowane 
wszystkich decyzjach pozwoleń na budowę. Natomiast czy dany park 
chroni czy nie chroni  czy stwarzać nowe tereny zielone. O tym decyduje 
następujący pierwszy akt prawny to jest „studium uwarunkowania 
zagospodarowania przestrzennego” i plany zagospodarowania 
przestrzennego którzy liczą właśnie na państwa radnych. Będą kwestie 
środowiskowe jednoznacznie opowiadać się za kwestią ochronny                   
i zwiększaniem terenów zielonych. Co do istnienia w tym programie 
zapisów odnośnie powiatowy i gminny fundusz ochrony środowiska. 
Kiedy myśmy zaczęli pro cedować   ten program uzgadniać z Urzędem 
Marszałkowskim, LZGW to wtedy jeszcze istniały te fundusze  w związku 
z tym ten zapis musiał być i tam jest wszędzie przełamanie zapis przez 
budŜet bo wcześniej było zapis powiatowo gminny fundusz co Ŝeśmy 
wprowadzili zapis przełamane przez budŜet. Tak jak robiliśmy to był 
powiatowy skończyliśmy nie było powiatowo gminnego. Odnośnie 
wyjaśnienia środków finansowych, tego błędu który tutaj jest znaczy to 


